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REDAKTØRENES ORD

Hei alle kjære medstudenter på JurFak! 

Velkommen tilbake til nytt skoleår og ny utgave av Jus´t, og ikke minst velkommen 
til våre ferske førsteklassinger! Vi håper fakultetet har tatt dere godt imot og at dere 
hadde en fin fadderuke.  

Semesterets første utgave omhandler den fine fargerike årstiden vi er i nå. Med regn 
hver dag, iskalde morgener, svetteringer etter trappene opp til pj pga altfor varme 
klær, snikende vinterdepresjon og nedtelling til jul<3  

Utgaven inneholder blant annet recap av fadderuken og plan for høsten. I tillegg har 
vi med tips og triks for å gjøre studietiden lettere, som do`s og don´t´s på lesesal og 
hvordan takle en vanskelig roomie.  

Kos deg med lesingen,  
Sjervin og Vilde 

Vilde S. Carlsen
Redaktør

3. avdeling

just@juristforeningen.eu
tlf. 451 840 12

Sjervin B. Khorshidi
Redaktør

 2. avdeling

just@juristforeningen.eu
tlf. 401 89 378
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INTERVJU MED ÅRETS 
FADDERSJEF ASTRID <3FADDERSJEF ASTRID <3

HVORDAN SYNES DU GJENNOMFØRINGEN AV FADDERUKEN HAR GÅTT? HVORDAN SYNES DU GJENNOMFØRINGEN AV FADDERUKEN HAR GÅTT? 

Synes det generelt gikk veldig bra. Alle faddergruppene var veldig flinke til delta på det som 
ble arrangert. I tillegg var det mange gode initiativer til tema og vors. Både faddere og fad-
derbarn hadde godt humør hele fadderuken. Alt i alt gikk det bedre enn forventet.

DITT BESTE MINNE FRA FADDERUKEN IFJOR SAMMENLIKNET MED I ÅR? DITT BESTE MINNE FRA FADDERUKEN IFJOR SAMMENLIKNET MED I ÅR? 

Mitt beste minne ifjor var silent disco. Dette var første gang jeg var på silent disco så jeg syn-
es det var veldig artig. I år var avslutningsfesten på Heidis det beste. Vi hadde et stort vors 
med flere grupper og dro deretter sammen til festen.

HAR DET VÆRT MYE JOBB SOM FADDERSJEF? HAR DET VÆRT MYE JOBB SOM FADDERSJEF? 

Jeg begynte tidlig med planleggingen, noe som tidligere faddersjef hadde tipset meg om. Jeg 
hadde fadderpåmelding i slutten av mars for å bli ferdig med det tidlig. Deretter bestilte jeg inn 
t-skjorter og startet planleggingen av selve uken.
Selve planleggingen av fadderuka var det mest krevende da jeg måtte matche datoene slik at 
vi kunne delta på debutuka sine arrangementer også. For min del var det viktig at festene som 
ble arrangert var på ulike utesteder slik at de nye fadderbarna fikk oppleve litt av alt. I tillegg 
arrangerte jeg i samarbeid med kinoen pizza + film, noe jeg synes var veldig vellykket. Det var 
ønskelig å ha et felles alkoholfritt arrangement ettersom fadderuken er preget av mye alkohol.
Jeg var på ferie uken før fadderuka og måtte derfor sett av tid til inndeling av fadderbarn på 
faddergrupper ettersom jeg ikke fikk oversikt fra skolen før ganske sent. Det har vært mye 
jobb, men fikk god hjelp av min nestsjef, Kaia.

TIPS TIL NESTE FADDERSJEF? TIPS TIL NESTE FADDERSJEF? 

Start tidlig med planleggingen! 

DINE TRE BESTE TIPS TIL DE NYE STUDENTENE/FADDERBARNA? DINE TRE BESTE TIPS TIL DE NYE STUDENTENE/FADDERBARNA? 
- 1. delta på så mye sosialt som mulig.
- 2. by på deg selv.
- 3. vær åpen for å bli kjent med alle.

HVA TENKER DU OM AT FADDERNE HADDE EKSAMEN RETT ETTER FADDERUKEN? HVA TENKER DU OM AT FADDERNE HADDE EKSAMEN RETT ETTER FADDERUKEN? 
OG HVORDAN SYNES DU DET GIKK Å BALANSERE SKOLE OG FADDERLIVET? OG HVORDAN SYNES DU DET GIKK Å BALANSERE SKOLE OG FADDERLIVET? 

Jeg synes det var veldig krevende med skole i tillegg til all festingen. Min gruppe var generelt 
mye ute noe som resulterte i at forelesningen ble sett hjemmefra. Det gikk greit å balansere 
fadderuken og skole, men det ble klart gjort mindre enn vanligvis. Jeg synes eksamen burde 
blitt skyvet til 1 uke senere!
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Javel, Javel, 
det nærmer seg JuVel!det nærmer seg JuVel!

Hei alle! Nå som semesteret er godt i gang har vi i Juristforeningen gleden av å annon-
sere at årets JuVel-aksjon går av staben 13.-16 november. Etter fjorårets suksess ser vi 
veldig frem til et lite lysglimt av en uke med fordredag, bingo og fest midt i mørketiden. 

Men hva er så JuVel lurer du kanskje på?Men hva er så JuVel lurer du kanskje på? JuVel-aksjonen har vært fast 
tradisjon på UiT siden 2014, og innebærer at Juristforeningen hvert 
år arrangerer en innsamlingsaksjon der inntektene går til en veldedig 
organisasjon i Nord-Norge. Aksjonen arrangeres av jusstudenter, men 
inkluderer alle! Så om du kjenner en på ILP, MH eller Teknologibyg-
get- spre ordet! Alle skal få være med på innsamlingen, og ukens ar-
rangemtenter. 

Det har seg sånn at dette ikke er den ordinære innsamlingsaksjonen 
du er vant til, der man sender bidragsytere fra dør til dør. Neida! Man 
deltar rett og slett ved å være med på ukens arrangementer (og kanskje 
er litt generøs i vippskonkurransene).

Hva kan du forvente av JuVel-uken?Hva kan du forvente av JuVel-uken? Aksjonen innebærer at vi har foredrag 
om årets organisasjon, slik at du kan bli mer kjent med hvem årets midler vil 
gå uavkortet til. I tradisjon tro vil også årets bingo bli avholdt, og denne vet 
jeg mange allerede gleder seg til! Bingoen er kort og godt et sosialt arrange-
ment, der du kan vinne mange forskjellige premier- med noe godt i glasset for 
de som skulle ønske det ;) Hele uka vil avsluttes med en heidundrende fest, 
og det vet vi dere er gode på. Samtidig vil det underveis holdes ulike konkur-
ranser på fakultetet og Instagram denne uken, så det er bare å følge med! Vi 
gleder oss bigtime <3
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Praktikant i Lovavdelingen
Justis- og beredskapsdepartementets 
lovavdeling er et juridisk ekspertorgan for 
regjeringen og departementene.
Vi arbeider med lovgivning på sentrale 
rettsområder, har et overordnet ansvar for 
lovverket og bistår regjeringen og 
departementene i juridiske spørsmål, 
herunder ved å avgi tolkningsuttalelser om 
gjeldende rett. Dessuten deltar og forhandler 
vi i ulike internasjonale fora som 
Europarådet, FN, WTO og EU.

Hvorfor Lovavdelingen?
• arbeid med sentrale og prinsipielle

rettsspørsmål
• arbeid med internasjonale rettsområder
• unikt innblikk i politiske

beslutningsprosesser
• høyt tempo, men samtidig tid til faglig

fordypning
• et hyggelig, ungt og uformelt arbeidsmiljø
• dyktige kollegaer

Praktikantordningen
Vi tilbyr praktikantopphold fra fire til seks uker hele året. For deg som er student er et 
praktikantopphold en fin anledning til å utvikle faglige ferdigheter og til å bli kjent med avdelingen. 

Søkere bør ha avlagt eksamen på tredje studieår av masterstudiet i rettsvitenskap med svært 
gode resultater. Søknader om praktikantopphold blir behandlet fortløpende. 

Les mer på lovavdelingen.no/jobb

Hvem er årets ideelle organisasjon? I år er vi stolte av å presentere Norske 
Redningshunder Troms som årets formål! Dette er en frivillig organisasjon 
som trener hunder og fører for tjeneste under redningsaksjoner. Det vil si at 
det alltid står både tobeinte og firbeinte klare til å søke etter personer som er 
meldt savnet. I Tromsø er de ca. 25 aktive medlemmer, hvorav 7 godkjente 
ekvipasjer. Det tar 2-4 år å utdanne redningshundene, og det er kostbart. 
Organisasjonen får ingen offentlig støtte, og det går mye penger på utstyr til 
hund og hundefører, samt kurs og samlinger. Deres arbeid er svært viktig i 
samarbeid med politi, Røde Kors og Norsk Folkehjelp. Dette kan du derimot 
høre mer om på årets foredrag, der jeg også kan friste med besøk av et par 
dyktige firbeinte! 

Konkrete datoer for de ulike arrangementene vi annonseres nærmere, men 
sett bare av hele uke 46uke 46 ;)))

Er du engasjert og ønsker å være med i årets JuVel-komité for Juristforenin-
gen? Send meg en melding på Facebook eller 902 31 909, gleder meg til å 
høre fra deg!

Xoxo June Vatnøy Mjøllner Xoxo June Vatnøy Mjøllner 
Leder for JuVel 2023 Leder for JuVel 2023 
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Datatilsynet mot Meta 

Forfatter: Erik AmundsenForfatter: Erik Amundsen

Tidligere i høst vedtok Datatilsynet å ilegge 
Facebook (/Meta) dagmulkt på 1 millioner 
kroner. Bakgrunnen var at selskapet ikke et-
terkom deres pålegg om å slutte med såkalt 
atferdsbasert markedsføring. Facebook gikk 
til sak og krevde midlertidig forføyning frem til 
tvistene mellom Meta, Facebook og diverse 
offentlige organer ble endelig avgjort. De fikk 
imidlertid ikke 
medhold i tingretten (TOSL-2023-114365).1 

Bakgrunnen for Datatilsynets vedtak er at 
Facebook bryter med GDPR-regelverket, 
ved å foreta atferdsbasert markedsføring og 
overvåkning av norske borgere uten retts-
grunnlag. Atferdsbasert markedsføring in-
nebærer at annonser på nett skreddersys ba-
sert på brukerens handlinger på den aktuelle 
plattformen. GDPR står for «General Data 
Protection Regulation» som er EUs person-
vernforordning fra 2016. Forordningen av-
løste den nasjonale personopplysningsloven 
av 2000, i det enhver EØS-stat er forpliktet å 
gjennomføre EUs forordninger internrettslig. 
Nasjonale myndigheter har begrensede 
virkemidler overfor selskaper som er regis-
trert utenfor statens jurisdiksjon. Meta har 
imidlertid datterselskaper, som er registrert 
i diverse EU/EØS-stater, hvor Meta Plat-
forms Ireland Ltd. spiller rollen som Metas 
hovedkvarter i Europa. Meta har lenge vært i 

1 https://rett24.no/articles/full-seier-til-da-
tatilsynet-over-facebook-ingen-sikrings-
grunn-mener-tingretten.

søkelyset til diverse europeiske datatilsyn for 
deres behandling av personopplysninger, og 
det irske datatilsynet har varslet at de anser 
selskapets aktivitet som ulovlig etter GDPR.1  
Det norske datatilsynet er imidlertid det første 
som har pålagt Meta sanksjoner.

I Podkasten «Rett og Slett» av førsteamanu-
ensis ved Politihøgskolen Katrine Holter fork-
larte leder for internasjonal seksjon i Datatil-
synet Tobias Judin bakgrunnen for vedtaket.2  
Kort sagt samler, lagrer og bruker Facebook 
opplysninger om sine brukeres atferd på 
egne og andres plattformer uten gyldig retts-
grunnlag. Ettersom Metas praksis ikke har 
endret seg etter en rekke advarsler fra ulike 
organer og tilsyn, har Datatilsynet altså ilagt 
dem dagbøter. 

Rettslig bakteppe
GDPR artikkel 6 oppstiller vilkårene for når 
behandling av personopplysninger er lovlig. 
Personopplysninger betyr etter forordningen 
art. 4 (1) «enhver opplysning om en identifi-
sert eller identifiserbar fysisk person», og fa-
vner altså vidt. Opplysninger om hvor lenge 
man ser på et innlegg, om man velger å like 
det med tommel opp eller hjerte, og resten av 
våre digitale atferdsmønstre er altså å anse 
som personopplysninger i forordningens for-
stand. “Behandling” favner også vidt, og

1 https://www.morgenbladet.no/ideer/
kommentar/2023/09/14/for-tek-selskapene-er-
det-bare-ett-sted-som-gjor-vondt/

2  Episode 59, 13. september 2023, https://
open.spotify.com/episode/17icBAF6xumiFgHUi-
j9Aol?si=49221bbc57374a3b
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defineres (intetsigende nok) som «enhver 
operasjon» som gjøres med personopplys-
ninger etter art. 4 (2). Eksemplene «bruk», 
«innsamling» og «registrering» nevnes im-
idlertid. Med dette i mente blir det klart at 
Metas (og andre tek-selskapers) inntjen-
ingsmodell er helt avhengig av behandling 
av personopplysninger, da man kan ta mer 
betalt for å tilby markedsføring mot en gruppe 
eller personer som nokså tydelig er i et pro-
dukts eller en tjenestes målgruppe.

GDPR artikkel 6 (1) oppstiller alternative 
vilkår for når behandlingen av personopplys-
ninger er lovlig. Meta har tidligere påberopt 
seg art. 6 (1) bokstav b, om at behandlingen 
er påkrevd for gjennomføringen av avtale 
med den personopplysningene angår. tDet 
irske datatilsynet har imidlertid fattet et ved-
tak som konkluderer med at dette grunnlaget 
ikke strekker til for behandling av personop-
plysninger for å drive atferdsbasert markeds-
føring. 1 Dette er nok ikke et særlig kontrover-
sielt standpunkt rettslig, i det tjenesten Meta 
skal yte etter brukeravtalen er en sosial plat-
tform, og ikke skreddersydd reklame til bruk-
erne. Etter dette begynte Meta å påberope 
seg art. 6 (1) bokstav f. Bestemmelsen leg-
ger opp til en forholdsmessighetsvurdering 
mellom interessene til parten som behandler 
opplysningene, og personvernet til ved-
kommende personopplysningene gjelder.2  
EU-domstolen i storkammer har imidlertid 
i avgjort at hjemmelen ikke strekker til for 
Metas behandling av personopplysninger.  
EU-domstolen i storkammer har imidlertid 
avgjort at hjemmelen ikke strekker til for Me-
tas behandling av personopplysninger.3 Det 
er kanskje ikke særlig overraskende at dom-
stolen kommer til at den enkeltes rett
1 https://edpb.europa.eu/our-work-tools/
consistency-findings/register-for-decisions_
en?f%5B0%5D=register_decisions_mem-
bers%3A81

2  https://www.datatilsynet.no/contentas-
sets/36ad4a92100943439df9a8a3a7015c19/ur-
gent-and-provisional-measures--meta_redacted.
pdf, side 2
3  Case C-252/21, Facebook Inc. and Oth-
ers v Bundeskartellamt, avsnitt 117

til personvern her veies tyngre enn Metas 
interesse i å tjene penger. Etter dette fore-
ligger det altså ikke rettsgrunnlag for Metas 
bruk av personopplysninger for å drive at-
ferdsbasert markedsføring. Etter art. 6 (1) 
bokstav a kan samtykke brukes som grun-
nlag, men Meta innhenter altså ikke samtyk-
ke gjennom brukeravtalen, og behandlingen 
av personopplysninger er dermed ulovlig. Et 
interessant spørsmål, både de lege lata og 
de lege ferenda, er imidlertid hvorvidt sam-
tykke faktisk vil være tilstrekkelig. Selv om 
man formelt erklærer at man har lest, vurdert 
og akseptert alle vilkår som gjelder når man 
oppretter en profil på et sosialt medium, eller 
aksepterer cookies på et nettsted, stemmer 
jo sjeldent det. I podkasten «Rett og Slett» 
nevnt ovenfor stiller jussprofessor ved UiO 
Lee Andrew Bygrave spørsmålet om en klas-
sisk avtalerettslig modell som bygger på pri-
vatautonomi, viljeserklæringer og samtykker 
virkelig fungerer for digitale tjenesteavtaler. 
Når samtykket til behandling av personop-
plysninger ikke er informert, og fremstår som 
et slags nødvendig onde for å i det hele tatt 
kunne bruke internett, ville det kanskje vært 
bedre med en mer paternalistisk regelstruk-
tur med hensyn til personvern i den digitale 
sfære. Lovgiver kunne for eksempel vurdere 
og avgjøre hvilke «cookies» eller brukervilkår 
som skal aksepteres og utformet et regelverk 
på bakgrunn av dette. Det kunne kansk-
je være mer betryggende enn å hele tiden 
måtte akseptere vilkår man ikke er kjent med. 
Ulempene vil likevel kunne være at vi da kan 
ende opp med et enda mer innviklet og kom-
plisert regelverk enn det vi allerede har. 

Foto: Digi.no
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Foto: Pexels.com

bøtene. Striden mellom Datatilsynet og Face-
book illustrerer på den ene siden at nasjonale 
myndigheter faktisk kan øve press på multi-
nasjonale tek-giganter. På den annen side 
likner saken David mot Goliat, med Datatil-
synets 60 ansatte mot et av verdens største 
selskaper, som på grunn av tjenestenes 
natur og selskapsstruktur lett slipper unna 
håndhevelse i jurisdiksjonene de opererer i.

Det er ikke noen «breaking news» at aktivi-
teten man bedriver på nettet blir overvåket, 
men det er kanskje uansett fint med en 
påminnelse om at dette faktisk er ulovlig og i 
hvert fall blir forsøkt slått ned på.

Prinsipielt er det også betenkeligheter ved å 
la Staten avgjøre hvilke opplysninger befolk-
ningen generelt er villig til å avgi til private 
aktører på det digitale markedet. Til tross for 
disse betenkelighetene er det nok lurt å hvert 
fall vurdere alternative løsninger, når realitet-
en er at man trykker «aksepter» eller «godta» 
uten nærmere ettertanke, for å bli kvitt den ir-
riterende boksen på bunnen av nettsiden.

(Manglende) etterlevelse
Spaltist i Morgenbladet Anita Schjøll Abild-
gaard skrev 14. september at Datatilsynet nå 
bruker «det eneste virkemiddelet som kan se 
ut til å fungere – å gå etter lommeboken».1  
Det eneste problemet er at lommeboken til 
Meta er stengt, og at Datatilsynet ikke klar-
er å åpne den. Håndheving overfor inter-
nasjonale selskaper og konglomerater byr 
på en rekke utfordringer. Det ville fordret en 
langt mer omfattende artikkel for å bare re-
degjøre for selskapsstrukturen i og jurisdiks-
jonsspørsmålene som oppstår i forbindelse 
med aktiviteten til Meta. Med hensyn til Da-
tatilsynets bøter, er den enkle forklaringen 
at disse er uten realitet for Meta, da de ikke 
kan inndrives. Facebook Norway AS er ikke 
søkedyktig, og bøtene kan ikke drives inn 
hos Meta Platformss Ireland Ltd., da selska-
pet ligger utenfor norsk tvangsjurisdiksjon. 
Tingretten anerkjente dette, og så det som et 
argument mot forføyning, da Facebook i real-
iteten ikke ble påført noe økonomisk tap ved 
1 https://www.morgenbladet.no/ideer/
kommentar/2023/09/14/for-tek-selskapene-er-
det-bare-ett-sted-som-gjor-vondt/

CMS is an international law firm  
that helps clients to thrive through  
technical rigour, strategic expertise  
and a deep focus on partnerships.

cms.law

Stavanger | Oslo | Bergen | Hamar

cms.law/karriere 
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RettssenteretRettssenteret etableres i Tromsø!
Av: Dorthe Nordgård og Vegard Ekker RolandsenAv: Dorthe Nordgård og Vegard Ekker Rolandsen
Likhet for loven er en menneskerett. Kvaliteten på rettssamfunnet kan måles ut fra hvordan det tar vare 
på de svakeste. Mange har ikke tilstrekkelig rettssikkerhet, og trenger gratis og lett tilgjengelig rettshjelp 
av god kvalitet for å løse problemer av stor velferdsmessig betydning. Rettssenteret er en ideell stiftelse 
som skal bidra til å utvikle et bedre rettshjelpstilbud under visjonen "Rett for alle". Vi ønsker å gjøre 
rettshjelp lett tilgjengelig, treffsikkert og trygt for barn og unge i den kommunen de bor, både lokalt og 
digitalt.

Rettssenterets målgruppe er utsatte og sårbare barn, unge, voksne og eldre i samfunnet. Dette er per-
soner i en vanskelig situasjon, ofte med lav inntekt, som opplever terskelen for å oppsøke ordinær ju-
ridisk bistand som høy. I oppstartsfasen har vi prioritert barn og unge i Oslo. 
2023 har vært et spennende år så langt for Rettssenteret. Vi har jobbet med å utvikle nye modeller for 
å kombinere lokal og digital hjelp ved å spre relevant og treffsikker informasjon om rettigheter til mål-
gruppen vår. I sommer har vi blant annet hatt en digital kampanje sammen med Norges Juristforbund 
som gjaldt unges møte med politiet. Vi har også deltatt aktivt under Oslo Pride og Norway Cup, hvor vi 
har vært i kontakt med over 8000 barn, unge og voksne om deres rettigheter.  

Hvordan bidra som frivillig i Rettssenteret?Hvordan bidra som frivillig i Rettssenteret?
Nå inviterer vi jusstudenter i Tromsø til å bli med på å utvikle Rettssenteret videre! Som frivillig hos 
oss vil du få en unik mulighet til å skaffe deg erfaring med hvordan jussen praktiseres i arbeidslivet, 
gjennom rettshjelp til barn og unge. Dette er verdifull og relevant erfaring som du kan dra nytte av både 
under og etter studietiden din. I tillegg får du være med på å utvikle og forme en ny organisasjon i en 
oppstartsfase. 

Den 13.-19. november arrangeres Arc-
tic Pride i Tromsø. Sammen med våre sa-
marbeidspartnere, CF og Advokatfirmaet 
Haavind, ønsker vi å nå ut med tilpasset 
rettighetsinformasjon for vår målgruppe. 
Vi ønsker deg som har et stort engasjement 
for barn og unge, og har noen timer å sette 
av denne uken. Vi vil holde et informasjon-
smøte senere i høst hvor du kan høre mer 
om arrangementet. I tillegg søker vi 2-4 
frivillige som vil bli en del av Rettssenterets 
team i Tromsø.

Hvem skulle tro at en 
hundreåring kunne 
være så populær?

Wikborg Rein feirer hundre år i 2023. Og hva mer kan vi ønske oss enn at 
landets jusstudenter har kåret oss til Norges mest attraktive advokatfirma? 
Ingenting. Særlig ikke når det skjer for det tiende året på rad. Vi bukker, 
nikker, neier og takker for tilliten – og er godt forberedt til de neste hundre.

Norges mest attraktive advokatfirma 
for jusstudenter – 10. året på rad.
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Ingenting. Særlig ikke når det skjer for det tiende året på rad. Vi bukker, 
nikker, neier og takker for tilliten – og er godt forberedt til de neste hundre.

Norges mest attraktive advokatfirma 
for jusstudenter – 10. året på rad.

Vi har en fleksibel fjernveiledningsmodell, og kan skreddersy et engasjement etter stu-
dentenes ønske og timeplan. Et engasjement hos oss kan enkelt kombineres med både stud-
ier, jobb og andre fritidsaktiviteter. Dersom du blir frivillig hos oss vil du kunne bidra med å 
etablere og utvikle tilbudet om gratis og lett tilgjengelig rettshjelp i Tromsø. 

Påmelding og søknad om frivillige engasjementPåmelding og søknad om frivillige engasjement

For påmelding eller spørsmål tilknyttet Arctic Pride kan du kontakte vår studentkoordinator 
Dorthe Nordgård på dorthe.nordgard@rettssenteret.no. Påmeldingsfristen er 1. november. 
For å bli en del av Rettssenterets team i Tromsø ber vi om at søknad, CV og karakterutskrift 
sendes til post@rettssenteret.no. Opplæring vil gis høsten 2023, og oppstart vil være våren 
2024. Engasjementet har en varighet på vel ett år. Søknadsfrist er 15. oktober. 
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Intervju med saksbehandler i 
Jusshjelpa i Nord-Norge
Jusshjelpa søker i kjent stil etter nye saksbehandlere som skal starte i januar! 
I den forbindelse har vi intervjuet Niklas, en av våre nye saksbehandlere. Han 
startet i august, og har allerede kommet godt inn i jobben som saksbehandler i 
Jusshjelpa. Vi håper du har lyst til å søke hos oss! Søknadsfrist er 22.10.2023. 

 Hva fikk deg til å søke jobb i Jusshjelpa?  Hva fikk deg til å søke jobb i Jusshjelpa? 
- Først og fremst var det nok læringsviljen som fikk meg til 
å søke jobb i Jusshjelpa. Det er noe anna tilnærming med 
juss “i det virkelige liv” sammenlignet med jussen man op-
plever gjennom skolen. I tillegg ryktes det at man får vært 
med 
på mye sosialt og gøy gjennom Jusshjelpa - dette var 
utvilsomt et pluss da jeg valgte å søke. 

Hva har vært det beste med å begynne i Jusshjelpa? Hva har vært det beste med å begynne i Jusshjelpa? 
- Noe av det bedre har vært å få lov til å jobbe med jus-
sen på andre måter enn tidligere. Man blir mer motivert 
av å løse  faktiske tvister, sammenliknet med jusstudiets 
“Peder Ås”-tvister. Likevel har det beste med å begynne i 
Jusshjelpa vært det sosiale - man blir introdusert inn i et 
kontorlokale med utrolig fine folk. 

Er det noen rettsområder du har fattet særlig interesse for, Er det noen rettsområder du har fattet særlig interesse for, 
og hvorfor? og hvorfor? 
- Husleierett har blitt utrolig spennende! Det høres ut som
et rettsområde som er nokså tørt og ensformig, men det er et område som skaper grunnlag 
for en stor variasjon av tvister. Det hjelper også at husleierett er en del av obligasjonsretten, 
noe som er et nokså stort fag på 3. avdeling. 

Hvordan ser en realistisk hverdag ut når du skal kombinere studiet med Jusshjelpa?Hvordan ser en realistisk hverdag ut når du skal kombinere studiet med Jusshjelpa? 
- En fordel med Jusshjelpa er at vi har fleksitid. Man lager hverdagen litt utfra det som passer 
best. En realistisk hverdag for meg har blitt å tilbringe starten av dagen på skolen, og etter-
middagen på Jusshjelpa. (Det må påpekes at det er rom for fritid også) 

Beskriv jobben med tre ord Beskriv jobben med tre ord 
- Læringsrik, sosialt og spennende!

Jusshjelpa har åpen dag 19.10. – kom innom for kaffe og kaker og en god prat!Jusshjelpa har åpen dag 19.10. – kom innom for kaffe og kaker og en god prat!

Wiersholm er et av Norges største advokatfirmaer og har ekspertise på alle vesentlige områder 
innen forretningsjus. Wiersholm består av mangfoldige og imøtekommende problemløsere og vi 
har flere tilbud til deg som student. Vårt mål er at du som student skal få innblikk i hva vi jobber 
med, hvordan vi jobber og hvilke interne og eksterne utviklingsmuligheter våre ansatte har.

advokatfirmaet_wiersholm

advokatfirmaet_wiersholm Les mer om vår traineeordning, Wiersholm
Summer School, Responsible Business Trainee og andre spennende
studenttilbud på wiersholm.no/karriere
#vierwiersholm

Vi ønsker å bli kjent med deg!

wiersholm.no
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ER JurFak KANSELLERT? 
Forfatter: Marthe Kirkerud 

På en øy langt langt borte, i en hvitdekt landsdel 
med bannende beboere som er lei av å måke 
snø, ligger en murkloss. Her sitter hundrevis 
av ivrige studenter og venter på sommeren. 
Mens de venter, prøver de å få tiden til å gå ved 
å skaffe seg litt kunnskap om og forståelse av 
rettsstaten og alt det innebærer. For å ha et håp 
om å bestå eksamen, kjøper de haugevis av 
tjukke bøker og skriver lange tekster som skal 
kritiseres av noen høyere opp i jungelhierarki-
et. De spinker og sparer for å få råd til å leve et 
greit liv. De pleide å tro at jurfak (en slags sym-
biose av altfor intelligente folk, dressbukser og 
den omtalte murklossen) ønsket dem alt godt.

Vi vil starte med å fremheve at det finnes mange 
flinke folk på jurfak, og vi tror og håper at alle 
gjør sitt beste. Jurister er også bare mennesk-
er (til tross for at jurister og jusstudenter har en 
tendens til å tro at de er bedre enn alle andre) 
og har lov til å gjøre feil. Men! Visse problemer 
har vist seg å være gjentagende og få seriøse 
konsekvenser for flere studenter. Små irritas-
jonsmomenter kan overses, men det finnes en 
grense. Når jurfaks opptreden gir studentene 
ulikt utgangspunkt for årets største eksamen, 
eller går utover en allerede slank studentlom-
mebok, så må noen sette ned foten. Vi setter 
herved ned foten og stiller spørsmålet om 
hvorvidt Jurfak er kansellert. 

Pensumlister og -endringerPensumlister og -endringer

Når det gjelder pensum, er det flere ting å 
kommentere. For det første er pensumlistene 
delvis uoversiktlig og misvisende (i alle fall om 
du sjekker pensum litt i farta). Når man skal 
lese for eksempel Internasjonal Privatrett “kap. 
15.2, 15.3, 15.3.1, 15.9” så skulle man kanskje 
ved første øyekast trodd skulle lese Internas-
jonal Privatrett kap. 15.3, men du må dykke litt  
dypere i materien her. For i det siterte, skal du 
ikke lese hele 15.3, kun 15.3.1. Hvorfor står da 

15.3 og ikke bare 15.3.1, spør du. Der har vi ikke 
noe godt svar. 

For det andre har vi opplevd noen høyst uøn-
skede, uforventede og frustrerende pensu-
mendringer. At pensum må oppdateres med 
jevne mellomrom sier seg selv, og vi er ikke så 
urimelige at vi kjefter på Jurfak for det.  Det vi 
ønsker er ikke mer enn at listene oppdateres litt 
før folk flest kjøper pensum. Det er mange som 
kjøper brukte pensumbøker, noe som er bra for 
både miljøet og lommeboka. Man sjekker og 
dobbeltsjekker pensumlistene når semester-
start sniker seg innpå, og kjøper bøkene man 
trenger. Da er det et slag (nærmere bestemt et 
godt plassert svingslag) i trynet når man møter 
opp første skoledag og fire av bøkene du har 
kjøpt er byttet ut med nye bøker i pensumlis-
tene i løpet av den siste uka. Her snakker jeg av 
erfaring. Vi må dermed kjøpe dobbelt opp med 
bøker. 

Selv om dette opplevdes smertefullt, kan det 
ikke sammenlignes med den uppercuten fulgt 
opp av et svingslag som traff oss midt i vårse-
mesteret. Pensumboka i velferdsrett ble endret, 
midt i semesteret! Er det engang lov, spør jeg 
frustrert? Personlig har jeg ikke den fjerneste 
anelse, men reelle hensyn taler utrolig sterkt 
for at slike endringer i alle fall bør varsles om på 
forhånd. Nå tør jeg ikke kjøpe før dagen start-
er ut av frykt for uventede pensumendringer. 
Hadde vi blitt varslet om pensumendringer 
kunne jeg dukket unna slaget og ventet med 
å kjøpe boka til faget begynner. Jurfak får op-
pdatert lista, studentene slipper å tape penger 
og alle er glade.
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Avlyst oppgavegjennomgangAvlyst oppgavegjennomgang

En vårdag var vi på vei til oppgavegjennom-
gang på Aud 3. Vi satt oss utenfor, og ventet på 
at noen skulle ankomme for å holde presentas-
jonen. Tida gikk, men vi måtte bli sittende. Vi 
vet at ikke alt er forutsigbart. Vi kan se for oss 
forhold som kan legitimere at ingen ansatt 
møter opp for å ha oppgavegjennomgangen 
som er satt opp i timeplanen vår. Vi er ikke sin-
na for å være sinna. Men det er lite realistisk at 
ingen ansatt hadde to minutter å avse til å gi 
oss studentene beskjed om utsatt gjennom-
gang, før selve gjennomgangen skulle ha start-
et. Vi håper at dette var et engangstilfelle, som 
skyldtes en liten forglemmelse. Vi var nemlig en 
god gjeng som satt og ventet utenfor audito-
riet, med håp om at en litt stresset lektor bare 
hadde forsovet seg. Tid ble kastet bort, plass-
ene våre på PJ ble kapret, og planene for resten 
av studiedagen måtte endres på kort varsel.

Eksamensavviklingen Eksamensavviklingen 

Det er egentlig det som skjedde under ek-
samensavviklingen som ble dråpen som fikk 
begeret mitt til å renne over. 
For det første (for øvrig også den groveste feilen) 
skjedde i forbindelse med tilbakemeldinger 
på den siste øvingsoppgaven. I utgangspunk-
tet hadde Jurfak planlagt oppgavegjennom-
gang og sensurfrist på øvingsoppgaven til et-
ter hjemmeeksamen. Her mener jeg at Jurfak 
skulle ha innsett at det ville vært fint med op-
pgavegjennomgang og tilbakemeldinger på 
oppgaven før hjemmeeksamen. Planleggingen 
til Jurfak virker her litt amatørmessig mot det vi 
forventer. 
Da Jurfak innså ulempen dette innebar for oss 
fikk vi beskjed om at oppgavegjennomgangen 
var flyttet og at de hadde spurt retterne om å 
forsøke om å rette oppgavene til oppgavegjen-
nomgangen. Når vi møtte opp på oppgaveg-
jennomgangen og tilbakemeldingene ble gjort 
tilgjengelig, var det bare et fåtall av studentene 
som hadde fått tilbakemelding. Her fikk vi besk-
jed om at vi skulle få tilbakemelding før hjem-
meeksamen begynte. 

Jeg sendte derfor mail til jurfak for å spørre om 
hvor tilbakemeldingen var blitt av og når vi 
kunne forvente å få den. Til respons fikk jeg vite 
at ikke alle kom til å få tilbakemelding før etter 
hjemmeeksamen var over. Jeg overdriver ikke 
når jeg sier jeg var og fremdeles er skuffet over 
fakultetet. 

Noen dager inn i torturen som er hjemmeek-
samen fikk vi ny beskjed ang. tilbakemeldin-
gene. Vi kom til å få de før eksamen var over 
likevel. Mange av studentene fikk slurvete 
tilbakemeldinger under det siste døgnet av 
hjemmeeksamen. De hadde dermed ikke tid 
til å sette seg inn i tilbakemeldingene før ek-
samensinnlevering. En av mine medstudenter 
kunne faktisk meddele at hennes kom 2 timer 
før innlevering. 

Den aktuelle oppgaven tok opp to temaer som 
også kom på eksamen. De som fikk veldig sen 
tilbakemeling, fikk ikke tid til å sette seg inn i 
tilbakemeldingen. Hvis en student som fikk sen 
tilbakemelding hadde feil forståelse av jussen 
som var relevant for eksamen, ville feilen blitt 
med videre. Hadde tilbakemeldingen kommen 
tidligere hadde denne feilen kunne blitt rettet 
opp i.

Det å gi tilbakemeldingene fortløpende i for-
kant av eksamen er svært kritikkverdig. De som 
fikk tilbakemelding tidlig fikk tid til å sette seg 
inn i den og lære av den, mens vi andre ikke 
fikk denne fordelen. Dersom fakultetet visste 
at det var urealistisk å få rettet alle oppgavene 
burde de ventet med å gi tilbakemeldingene til 
alle oppgavene var ferdig rettet. Rettferdighet 
er vel noe av det første man tenker på når man 
tenker på juss. Hvordan Jurfak løste utfordrin-
gen med å gi oss tilbakemelding på øvingsop-
pgaven er alt annet enn rettferdig. Enten skulle 
alle ha eller ingen fått tilbakemelding, for det 
ville gitt alle likt utgangspunkt for eksamen og 
vært rettferdig.

For det andre var mine sensorer på hjemmeek-
samen med muntlig prøve feilinformert. I for-
kant av eksamen var studentene informert at



18 | JUS´T

dersom vi ønsket tilbakemelding på hjem-
meeksamen og den muntlige prøven, måtte 
dette etterspørres i forbindelse med den 
muntlige prøven. Med dette i mente spurte 
jeg etter gjennomført muntlig eksamen. Sen-
sorene mine svarte med at tilbakemelding på 
skriftlig hjemmeeksamen kunne jeg få skriftlig 
via Wiseflow. Dette satt meg ut, da dette ikke 
stemte overens med tidligere beskjeder om be-
grunnelse. Siden de ikke var forberedt på å gi 
begrunnelse på den skriftlige delen, kunne de 
ikke gi med en god tilbakemelding. I ettertid 
tok jeg kontakt med fakultetet for å få klarhet 
i dette. Svaret jeg fikk tilbake var at jaja det var 
synd, men det høres ut som ditt problem. 

For det tredje er hele systemet med telefontr-
effetid dysfunksjonelt. Personlig er jeg ikke en 
stor fan av muntlige (og bare muntlige) tilbake-
meldinger, men det får bli en annen runde med 
kritikk. Det jeg og flere medstudenter har erfart 
er at systemet med muntlige tilbakemeldinger 
ikke fungerer. 
Når jeg ville ha tilbakemelding på førsteåret, 
hadde ikke sensor med seg oppgaven min 
og vi måtte finne et nytt tidspunkt. Dette kan 
jeg ha forståelse for, ettersom feil skjer. Etter 
rettshistorieeksamen på andre avdeling ville 
en medstudent av meg ha tilbakemelding og 
ringte da sensor (som kun hadde satt opp 1-2 
timer ringetid). Sensor svarte da at han ikke 
kunne gjøre det nå da han var ute å kjørte bil. 
Så vidt oss bekjent bestemmer sensorene selv 
ringetidene. Da er det vel ikke så myeå forvente 
at de skal være klare og tilgjengelige når det er 
ringetid. 

KonklusjonKonklusjon
Spørsmålet som gjenstår er om handlingene 
er tilstrekkelig uakseptable til at Jurfak kan 
kanselleres. 
Pensumendringer er innenfor fakultetets kon-
troll. Dette kunne de varslet om. Selv om det er 
en uakseptabel handling (i en students øyne) er 
det ikke tilstrekkelig for å kansellere dem.

Videre kan vi ha forståelse for at ting går i surr, 

Videre kan vi ha forståelse for at ting går i surr, 
men en melding om at oppgavegjennom-
gangen utgikk burde vi ha fått. Det er ikke 
akseptabelt, men det har tross alt bare skjedd 
en gang. Som sagt – vi har forståelse for at feil 
skjer. Vi er tross alt bare mennesker. 

Eksamensavviklingen var preget av forvirren-
de beskjeder, dårlig planlegging og feilinfor-
mering av sensorer (for min del og for andre 
kandidater). Feilene medførte en uplanlagt 
forskjellsbehandling. Noen studenter fikk en 
fordel i møte med årets viktigste dager som 
andre ikke fikk. Studentene ble behandlet 
veldig urettferdig og dette er helt uaksept-
abelt. Sammen med de andre momentene 
tilsier dette at Jurfak kanselleres.  
Jurfak er herved kansellert. 

Lykke til!

Espen Breiteig Mathias Davidsen Sandnes

Prøv studie teknikker
Det er mange måter å lære på, og alle 
lærer ulikt. Sett deg inn i hvilke studie
teknikker som fin nes. Et godt tips kan 
være å lage en detal jert studie plan i 
starten av hvert fag, uke for uke, dag for 
dag. Da er det enklere å vite hva du skal 
gjennom og å opprettholde pro gre sjon 
gjennom faget.

1

Fra teori til praksis
Få et innblikk i livet som advokat full
mek tig gjennom traineeopphold. I 
Thommessen kan du søke om trainee
opphold etter å ha gjennomført minst 
to år på studiet. I tillegg kan du delta på 
ThommessenAkademiet, som hvert år 
tilbys ti studenter. Akademistudentene 
får egen mentor, traineeopphold, skrive
plass og mulighet til å være med på 
faglige og sosiale samlinger.

5

Bruk kollokviegrupper
Finn en eller flere kollokviegrupper 
og dis ku  ter jussen muntlig. Slik får du 
testet deg selv i pensum, sjekket ut egne 
reson nementer, vært sosial og trent på 
hvor dan det er å presentere jussen for 
andre i et team, noe man ofte gjør som 
full mek tig. Erfaringsmessig fungerte 
kollok vie grupper særlig godt da vi gikk 
gjennom teori, tema for tema, diskuterte 
praktiske pro blem stil linger og hvordan vi 
kunne løse opp gaver som kunne dukke 
opp på eksamen.

4
Finn din egen fasit
Er det best å komme tidlig på skolen 
eller å lese om kvelden – lese fra perm til 
perm eller løse oppgaver? Ikke heng deg 
opp i hvordan andre gjør det. Det finnes 
ingen felles fasit for hvordan man lykkes 
på studiet. Finn ut hva som fungerer for 
deg, og stol på det.

2

Skru av jusshjernen
For å trives på studiet er det viktig å 
enga sjere seg sosialt og gjøre andre ting 
enn å lese. Oppsøk en eller flere stu dent
orga ni sa sjoner som passer for deg. Flere 
av våre beste minner fra studiet er fra 
slike aktiviteter.

3

Advokatfirmaet Thommessen AS • Oslo • Bergen • Stavanger • London • thommessen.no

Hvordan få en god start på jusstudiet?
To av våre advokatfullmektiger deler sine beste tips

Annonse Jus't SEP-23 God start jusstudiet 200x270mm.indd   1Annonse Jus't SEP-23 God start jusstudiet 200x270mm.indd   1 12.09.2023   10:54:2112.09.2023   10:54:21
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Hvordan overleve hverdagen med Hvordan overleve hverdagen med 
vanskelig(e) romkamerat(er)vanskelig(e) romkamerat(er)
Forfatter: Anonym

I studietiden er det vanlig å bo sammen med andre. Dette kan være nytt for mange, og med-
fører derfor problemer og konflikter. Selv de mest perfekte samboerskap har visse utfordringer. 
Her kommer ti tips som kan gjøre slike utfordringer lettere å håndtere.

1. Pick your battles. 1. Pick your battles. 

Ikke alle problemer er like store, og like vik-
tige å løse. Ved å ta opp alle problemer som 
oppstår, kan det i lengden irritere romkam-
eraten din, fremfor virke konstruktivt. Noen 
ganger er det derfor lurt å ignorere små ting 
som irriterer. Det er selvfølgelig en grense for 
hvor lenge en kan gå å late som, men dersom 
du er utstyrt med alminnelig tålmodighet så 
skal det i teorien gå greit å svelge kameler en 
stund.

2. Velg riktig tidspunkt å si ifra på. 2. Velg riktig tidspunkt å si ifra på. 

Det er viktig å telle til ti når du møter på frus-
trasjon i hverdagen. Slik kan du unngå at frus-
trasjonen tar overhånd, og at ting kommer feil 
ut. Vent til frustrasjonen har avtatt før du sier 
ifra. Det er også viktig å forsikre seg om at det 
er et passende tidspunkt å ta opp problemer 
på. Det er for eksempel ingen som ønsker å 
høre at deres toalettvaner er for dårlige når de 
allerede er for sent ute til forelesning. 

3. En ting om gangen3. En ting om gangen

Det kan være lurt å fokusere på ett problem om 
gangen. Dersom du ramser opp alt som har ir-
ritert deg de siste månedene, er det sannsyn-
lig at romkameraten din vil føle seg angrepet, 
og dermed ikke være særlig mottakelig for 
kritikk. Når du har tatt opp problemet, er det 
også viktig at du lar romkameraten din svare 
for seg, og at du hører på hva hen har å si om 
situasjonen. 

4. Vær respektfull4. Vær respektfull

Husk at romkameraten din også er et men-Husk at romkameraten din også er et men-
neske, som kan ha utfordringer og vansker neske, som kan ha utfordringer og vansker 
på samme måte som alle andre. Før du tar på samme måte som alle andre. Før du tar 
opp et problem, så kan der være lurt å forsøke opp et problem, så kan der være lurt å forsøke 
å se seg selv i deres sko. Vi har alle dårlige å se seg selv i deres sko. Vi har alle dårlige 
dager eller perioder, og med empati kan kan-dager eller perioder, og med empati kan kan-
skje problemer bli litt mindre alvorlige, dersom skje problemer bli litt mindre alvorlige, dersom 
man ser det i sammenheng med personen og man ser det i sammenheng med personen og 
deres liv. Husk også at du og din romkamerat deres liv. Husk også at du og din romkamerat 
sannsynligvis er forskjellige, og kommer fra sannsynligvis er forskjellige, og kommer fra 
forskjellige bakgrunner. Det er ikke sikkert at forskjellige bakgrunner. Det er ikke sikkert at 
dere begge anser problemet som like stort. dere begge anser problemet som like stort. 

5. Finn noen å rante til5. Finn noen å rante til

Tro det eller ei, men det hjelper å blåse det Tro det eller ei, men det hjelper å blåse det 
ut. Å lufte frustrasjonen din hos andre enn ut. Å lufte frustrasjonen din hos andre enn 
romkameraten din, kan gjøre det litt lettere å romkameraten din, kan gjøre det litt lettere å 
tenke rasjonelt omkring situasjonen. Kanskje tenke rasjonelt omkring situasjonen. Kanskje 
du også mottar hjelpsomme tips til hvordan du også mottar hjelpsomme tips til hvordan 
du kan håndtere problemene, fra en uten-du kan håndtere problemene, fra en uten-
forstående persons ståsted. Her er det imi-forstående persons ståsted. Her er det imi-
dlertid en ting som er viktig å ha i mente - alt dlertid en ting som er viktig å ha i mente - alt 
med måte!med måte!
For mye klaging kan nemlig være til besvær For mye klaging kan nemlig være til besvær 
for dine venner og nærmeste. for dine venner og nærmeste. 

6. Lag en renholdsplan6. Lag en renholdsplan

Vi er alle forskjellige, og kommer fra forskjel-Vi er alle forskjellige, og kommer fra forskjel-
lige husholdninger, der vi har lært forskjellige lige husholdninger, der vi har lært forskjellige 
ting om hvordan man skal ha det hjemme. ting om hvordan man skal ha det hjemme. 
Det kan derfor være lurt å lage en plan over Det kan derfor være lurt å lage en plan over 
hvordan dere ønsker at boligen skal oppret-hvordan dere ønsker at boligen skal oppret-
tholdes. tholdes. 

Trainee i Nordisk Skibsrederforening

Er du interessert i sjørett og shipping og har lyst 
til å jobbe i et av Norges fremste sjørettslige og 
 internasjonale fagmiljøer? Nordisk  Skibsrederforening 
(Nordisk) søker 1-2 praktikanter i semesteret. 

Nordisk tilbyr advokattjenester til medlemsbedriftene som 
består av ledende rederier og offshore-selskaper i inn- og 
utland. Vi håndterer tvistesaker for medlemmene i voldgift og 
for domstolene, både i Norge og i utlandet. Vi bistår også med 
alle former for kontrakter inkludert certepartier, byggekon-
trakter og kjøp/salg av skip.

Vi søker kandidater som har:

• Fullført tredje studieår på masterstudiet i  rettsvitenskap 
på oppstarttidspunktet 

• En interesse for sjørett og shipping/offshore
• Gode akademiske resultater
• Gode engelskkunnskaper både skriftlig og muntlig

Traineeordningen varer fra fire til seks uker, og søknader 
vurderes fortløpende.

Søknad med CV og karakterutskrift kan sendes til traineesoknad@nordisk.no

For spørsmål kontakt Benedicte Haavik Urrang (burrang@nordisk.no/481 15 528) 

For mer informasjon, se nordisk.no
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Her kan man også bli kjent med hverandre 
sine standarder, slik at det er lettere å forstå 
hvor ryddig den andre ønsker (eller ikke øn-
sker) å ha det hjemme.

7. Be the bigger person7. Be the bigger person

Noen ganger vil den beste løsningen være 
å bare ordne ting selv. Er vasken tett fordi 
romkameraten din ikke plukker opp matrest-
er? Fiks det selv. I beste fall vil det kunne 
sette standard for hvordan du ønsker at ting 
skal være ovenfor romkameraten din. Her er 
det imidlertid viktig å passe på at ting ikke 
gjøres på en passiv aggressiv måte, hvilket 
leder meg til neste punkt:

8. Ikke vær passiv aggressiv8. Ikke vær passiv aggressiv

Helt ærlig, vi vet alle at dette ikke funger-
er. Istedenfor å demonstrativt plassere den 
tomme dorullen på vasken, eller å legge 
klærne til romkameraten din utenfor døren 
deres, så vil det hjelpe alle parter å si ifra om 
hva som plager deg. 

 

9. Ikke ta opp problemer via melding9. Ikke ta opp problemer via melding

Dersom du sier ifra om ting som irriterer deg 
på Snapchat eller på melding, kan beskjeden 
din fort misforstås, og tolkes annerledes enn 
det du ønsker. Mange dempende signaler som 
vanligvis er med ved muntlig kommunikasjon, 
faller fra ved elektronisk kommunikasjon. Det 
er sjeldent noe som haster så mye at du må 
sende melding med en gang, så her lønner det 
seg å vente til dere er hjemme med å ta opp 
ting. 

10. Skaff deg headsett med noise-cancel-10. Skaff deg headsett med noise-cancel-
ling funksjonling funksjon

Støy fra den/de du bor med er et vanlig og sta-
dig tilbakevendende problem for veldig mange. 
En løsning vil være å si ifra, men dersom dette 
ikke fungerer, er det vel så effektivt å ta på seg 
et headsett. Det er kanskje ikke den rimeligste 
løsningen, men det finnes noen billige variant-
er der ute, som for eksempel sånne oransje 
øreplugger man kan få kjøpt på akademika før 
eksamen.

Trainee i Nordisk Skibsrederforening

Er du interessert i sjørett og shipping og har lyst 
til å jobbe i et av Norges fremste sjørettslige og 
 internasjonale fagmiljøer? Nordisk  Skibsrederforening 
(Nordisk) søker 1-2 praktikanter i semesteret. 

Nordisk tilbyr advokattjenester til medlemsbedriftene som 
består av ledende rederier og offshore-selskaper i inn- og 
utland. Vi håndterer tvistesaker for medlemmene i voldgift og 
for domstolene, både i Norge og i utlandet. Vi bistår også med 
alle former for kontrakter inkludert certepartier, byggekon-
trakter og kjøp/salg av skip.

Vi søker kandidater som har:

• Fullført tredje studieår på masterstudiet i  rettsvitenskap 
på oppstarttidspunktet 

• En interesse for sjørett og shipping/offshore
• Gode akademiske resultater
• Gode engelskkunnskaper både skriftlig og muntlig

Traineeordningen varer fra fire til seks uker, og søknader 
vurderes fortløpende.

Søknad med CV og karakterutskrift kan sendes til traineesoknad@nordisk.no

For spørsmål kontakt Benedicte Haavik Urrang (burrang@nordisk.no/481 15 528) 

For mer informasjon, se nordisk.no
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SKINS REVIEW 
Av: Sjervin Khorshidi, redaktør

Med åpningen av nytt skoleår kom åpningen av Tromsøs nyeste og hotteste 
utested, «Skins nightclub». Her kommer en review av Skins Tromsø. 

Så var vi der på hjørnet, rett overfor Huken. Plasseringen er faktisk ganske bra, 
som perler på en snor har vi VT, Prelaten, Gründer, Campingen og nå Skins. 
Denne byen trenger faktisk flere alternativer. Hva vi ikke trenger derimot, er fire-
fine- og lavvo-viben de prøver å skape. Utenfor har de laget en rød-løper-VIP-
gate med rødt teppe på bakken. Grunnleggeren av Skins har visst ikke fått med 
seg at det ikke fins BI så langt nord.  

En vis mann sa at det er innsiden som teller. Så vi tok en titt. Men først måtte 
alle se til at vi hadde kledd oss anstendig. Skins er nemlig det første utestedet i 
Tromsø som debuterer med «dresscode», jf. @skinsnightclub insta. Men dress-
coden viker dessverre for de korte køene, for jeg så faktisk at vaktene slapp inn 
en med joggebukse..

Apropos køen, fra køen kan man skimte det lilla tiktok-lyset de har inne. Det 
er litt kult, faktisk. I det man kommer inn blir man møtt med noe så eksklusivt 
og sjenerende som vegg-til-vegg teppe i leopardmønster. De hadde til og med 
dekket trappen.. I andre etasje finner man den andre baren på huset. Nice. Det 
som ikke var fullt så nice var et utstoppet (?) zebrahode ved bardisken. Smart 
valg -  om du ikke vil ha kunder i baren. 

På toalettet har de vært lure med kostnadsbesparelser. Har du dårlig råd..og 
tid? Da bør du gjøre som Skins og trekke en presenning over vasken så du slip-
per å rense den så ofte. Men hallo, det var ikke bare en hvilken som helst Bilte-
ma-presenning, det var jo en med slangemønster.

Men, men, jeg har nå spart det beste til slutt. Røykmaskinen. Dansegulvet! På 
et utested på hvert fall 100 kvadratmeter utgjør dansegulvet om lag 12%, you do 
the math. Og over dansegulvet henger en dicokule med.. en... utstoppet katt av 
noe slag på.. Okay, men de har røykmaskin!! Og dj-en trekker av røykmaskinen 
under nesten hvert dropp, stas :D 

Tips til Skins: Ikke prøv så hardt. 
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EXQUISITE MEMES 
AV ERIK AMUNDSEN & FRIDA J. LINDEGAARD
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Fem på JurFak - Back2UiT

?
Foto: PrivatFoto: Privat

Navn & avdeling: Navn & avdeling: 

1. Hva er det beste med å 1. Hva er det beste med å 
være jusstudent i Tromsø?være jusstudent i Tromsø?

2. Noe du er blitt sjokkert 2. Noe du er blitt sjokkert 
over ved studiene?over ved studiene?

3. Beste tips til å skli inn i 3. Beste tips til å skli inn i 
mengden på PJ?mengden på PJ?

4. Noe du lærte i fjor som 4. Noe du lærte i fjor som 
du tar med det videre i år.du tar med det videre i år.

5. Tips til å takle mørketid-5. Tips til å takle mørketid-
en.en.

Knut Syse, 1. avdelingKnut Syse, 1. avdeling

At man får kombinert en faglig giv-
ende og sosialt spennende hverdag. 
Når man får kombinert dette med 
naturen som Tromsø har å by på, er 
det lite å klage på. 

Mengden lesing var vesentlig større 
enn forventet, og dermed har også for-
ventningene mine til tiden som trengs 
for å studere måttet bli endret. I tillegg 
så var det et sjokk å komme til et helt 
nytt sted der ikke kjente noen.

Et tips for å skli inn i mengden kan 
sådan være å selv være litt avslap-
pet.

Eksamenserfaring, særlig det å 
skrive under press. 

Jeg har aldri opplevd mørketiden 

og har derfor ingen tips. 

Sebastian Kjæstad, 2. avd. Sebastian Kjæstad, 2. avd. 

Å ikke være jusstudent i Bergen..Å ikke være jusstudent i Bergen..

Hvor mye av hverdagen man Hvor mye av hverdagen man 
kan styre selv. kan styre selv. 

Å diskutere høylytt med alt og Å diskutere høylytt med alt og 
alle - alltid, og birkenstocks. Sis-alle - alltid, og birkenstocks. Sis-
tnevnte er viktig.  tnevnte er viktig.  

På et tidspunkt slutter det å være På et tidspunkt slutter det å være 
produktivt å diskutere oppgaver. produktivt å diskutere oppgaver. 
Det er lurt å bare komme i gang. Det er lurt å bare komme i gang. 

Finn deg en ny hobby, selv har Finn deg en ny hobby, selv har 
jeg blitt skamgod på panfløyte ;)jeg blitt skamgod på panfløyte ;)

Intervju av: Vilde Stave Carlsen, Redaktør
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Live Sofie Andreassen, 3. avd.Live Sofie Andreassen, 3. avd.

Ingenting er obligatorisk, og så Ingenting er obligatorisk, og så 
er det så mange trivelige menne-er det så mange trivelige menne-
sker her. sker her. 
  

Karakter avhenger mer av hvem Karakter avhenger mer av hvem 
du får som sensor enn hva du du får som sensor enn hva du 
leverer.leverer.

Bokstativ og høy selvtillit! Bokstativ og høy selvtillit! 

Alltid meld deg opp til kont. Alltid meld deg opp til kont. 
  

Takler det ikke selv, rømmer all-Takler det ikke selv, rømmer all-
tid hjem til mamma tid hjem til mamma 

Signe Eliassen, 4. avd. Signe Eliassen, 4. avd. 

Det sosiale, studentene i Det sosiale, studentene i 
Tromsø er hyggelige. Tromsø er hyggelige. 

Fleksibiliteten. Og at mye i Fleksibiliteten. Og at mye i 
samfunnet/jussen enda er samfunnet/jussen enda er 
ubesvart. ubesvart. 

Ikke gjør det! Ikke gjør det! 

Bare gjør din greie. Ikke bry Bare gjør din greie. Ikke bry 
deg om alle andre.deg om alle andre.

På morgenen tenner jeg På morgenen tenner jeg 
stearinlys og tar meg en kaf-stearinlys og tar meg en kaf-
fe i fred og ro. fe i fred og ro. 

Bra og sosialt studentmiljø i 
Tromsø og spesielt på JurFak. 

Jeg trodde at “burde” betydde 
“må” på 1. avd og ble redd da 
foreleser sa vi burde lese 90 sid-
ers pensum til forelesning da-
gen etter. 

Les på UB isteden! Der blir du 
også kjent med andre studenter. 

Finn din egen studieteknikk.

Jeg pleier å ta D-vitamin til-
skudd og gråte i ny og ne. 

Dalia Ali, 5. avd. Dalia Ali, 5. avd. 

Disclaimer: Vi har kuttet ned på svarene på grunn av plassmangel. Studentene har faktisk Disclaimer: Vi har kuttet ned på svarene på grunn av plassmangel. Studentene har faktisk 
personligheter. Og Knut hadde veldig lyst til å vise frem kompisen sin i Just. personligheter. Og Knut hadde veldig lyst til å vise frem kompisen sin i Just. 
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DO´S AND DON´TS PÅ LESESALDO´S AND DON´TS PÅ LESESAL
Etter 2 år og utallige timer tilbragt på lesesal, har mye av tiden gått til å irritere seg over andre. 

Etter diskusjoner med medstudenter fremkommer det at noen irritasjonsmomenter er 
gjennomgående. Uvanene på lesesal er blitt flere og respekten for sine medstudenter er blitt min-
dre. Man skulle kanskje tro at dette er mest relevant for de nyeste studentene, men slik er det ikke. 

Studentene på de høyere avdelingene behersker heller ikke lesesalens 
kutyme. Nok er nok, sedvane må fastsettes. Videre følger en innføring i hvordan oppføre seg på 

lesesal. 
Det viktigste behandles først, nemlig hva man IKKE skal gjøre. 

JUST DON´T
Snakking Snakking 
At det ikke skal snakkes på lesesal virker etter min mening åpenbart. På PJ står det til og med «stille» i 
navnet. En naturlig språklig forståelse av «stille» tilsier null snakking. Det virker som noen studenter 
har forstått det slik at det er helt akseptabelt å hviske på lesesalen. Det er det ikke. Særlig når stu-
dentenes forsøk på hvisking ikke kvalifiserer som hvisking etter min forståelse, da jeg (med dårlig hør-
sel) kan høre samtalen 3 rader lengre vekk. Hvis det er slik 
at du som hvisker tror at det går fint siden alle på raden 
din har på seg headset eller øreplugger, så har du virkelig 
ikke tenkt langt nok. Lyd stopper ikke på din rad, den når 
også radene rundt. Skal man diskutere seminaroppgaver 
e.l., gjøres det på gruppebord. 
Det finnes utallige skrekkhistorier om snakking på 
lesesalen, alt fra gossip fra forrige helg til noen som (fak-
tisk) tok telefonen og hadde en telefonsamtale på stille 
lesesal. Dette er uakseptabelt. Personlig mener jeg at snak-
king på lesesal bør medføre saftig bot eller fengselsstraff. 

Kle av seg sko på lesesalKle av seg sko på lesesal
Igjen – dette burde være sunn fornuft. Når 
du har gått med skoene dine i et par timer 
før du bestemmer deg for å ta de av, lukter 
det pest. Dette er så sykt hensynsløst. Jeg 
er kanskje ikke religiøs, men hvis helvete 
finnes, tror jeg at det er en egen del ded-
ikert til de som forpester lesesaler med 
stanken av sine egne føtter. Dere som går 
med sandaler, er ikke problemet, det er de 
med andre sko som kler de av etter de er 
svettet i som er problemet.

Skrevet av: Vilde Stave Carlsen og Ida-Mari Olsen Ravn
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DO´S AND DON´TS PÅ LESESALDO´S AND DON´TS PÅ LESESAL
Slamring med døraSlamring med døra

Dette er sunn fornuft, men det er åpenbart 
at en enormt stor andel av studentene man-
gler dette. Slamring med døra er forstyrren-
de. Har du respekt for dine medstudenter 
tar du deg et ekstra sekund for å lukke den 
forsiktig. Her vil jeg bemerke at døra in-
nerst på lesesalen på PJ (mot doene) er den 
verste. Den lukkes hvis man slipper den. 
Slipper du den i stedet for å lukke den, er 
lyden så høy at krigsofre får flashbacks til 
bomber og ødeleggelse. Ganske sikker på at 
hvis noen ever hadde dødd på pj så ville den 
lyden vært høy nok til å vekke dem til livet 
igjen.

ParfymedusjParfymedusj

Igjen – dette er sunn fornuft etter min mening. 
Det er greit at man vil lukte digg for lesesal-
crushet sitt, men det finnes en forskjell mellom 
å lukte godt og det å terrorisere alle innen en 
10 meters radius. En ting er at det er at det er 
forstyrrende. En annen ting er at det er utrol-
ig hensynsløst. Det er allment kjent at folk er 
allergiske mot parfyme. Er du et fornuftig og 
helt ok menneske respekterer du dette. De som 
ikke respekterer dette, burde utestenges fra PJ 
(hvor lenge kan diskuteres, personlig syns jeg 
minstestraffen burde være 1 semester utesten-
gelse).

Spising av bråkete mat  Spising av bråkete mat  
Som hovedregel er lunsj greit å spise på lesesal. Som 
de fleste rettsregler finnes det unntak:

1. Det er ikke ok å spise lunsj som kan luktes på 
lang avstand. Et kroneksempel er makrell i tomat. 
Dette kan ikke spises på lesesal under noen omsten-
digheter. 

2. Det er ikke ok å spise lunsj som kan høres flere me-
ter unna. Chipnuts, potetgull og knekkebrød er ikke 
ok. Spis et annet sted. Hvis du liker å snacke mens du 
jobber må du ha med annen snacks eller sitte et annet 
sted.
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JUST DO
Respekt for dine medstudenterRespekt for dine medstudenter
Dette er et alminnelig prinsipp for egentlig hele studietid-
en. Respekterer du dine medstudenter er du på god vei. 

Hold deg innenfor din bås:Hold deg innenfor din bås: 
Vi skjønner at livet som jusstudent er stress. I en fanta-
siverden trener jeg før skolen, har med og leser de tunge 
pensumbøkene, i tillegg til at jeg har med matpakke for 
hele dagen fordi jeg jobber frivillig innenfor noe jussretta 
(i virkeligheten er jeg ikke aktiv innenfor noe jussretta på 
fritiden, jeg har en trist deltidsjobb i butikk i stedet). 
Det er klart at jusstudenter trenger mye plass rundt seg, 
men å oppta en egen stol til douchebagen hver dag? 
Lesesal er oppdelt i båser for at hver enkelt student skal 
ha sin egen. Anse båsveggene som retningslinjer. Legg 
douchebagen, gymbaggen og evt. totebags inntil stolen 
din. 
Det samme gjelder for så vidt også bein. Å fotflørte med den overfor deg er ikke greit.

Spør medstudenten om å åpne/lukke vinduSpør medstudenten om å åpne/lukke vindu
Det må anses som konstitusjonell sedvane at den som sitter nærmest vinduet er den som styrer vin-
duet. Dette medfører at noen lesesaler alltid er ekstremt varme (ved rettssalen, pga. lettkledde men-
nesker), og noen lesesaler alltid er ekstremt kalde (les; blåse på hendene for å klare å skrive på PC, 
hus 1). 
Jeg har opplevd en passiv aggressiv medstudent gå fra ene siden av salen til min side, bøye seg over 
pulten min, for så å lukke vinduet. Et lite nikk og pek mot vindu er nok til at sjefen over vinduet mest 
sannsynlig lukker det, i tillegg til at man kanskje får en ny venn å smile til. 

NOEN TVILSTILFELLER: 
Åpning av energidrikker og andre kortvarige lyder Åpning av energidrikker og andre kortvarige lyder 
Når jeg var nyinnflyttet på stille lesesal var jeg livredd for å lage 
lyd. Jeg var overbevist om at enhver liten lyd jeg lagde kom til å 
medføre sosial utestengelse resten av studiet og et venneløst liv. 
Jeg var såpass redd for å lage lyd at jeg tok med meg redbullen 
min ut av lesesalen for å åpne den. Dette er IKKE nødvendig. Stu-
denter lever tidvis på koffein i form av energidrikker av ulike slag. 
Det er helt ok å åpne bokser og andre ting (for eksempel pose 
med ikke høylytt mat) inne på lesesalen. Dette medfører ikke so-
sial utestengelse. 

Læring i 
verdensklasse
I BAHR er vi overbevist om at nøkkelen til kvalitet 
og utvikling er deling av kunnskap og erfaring 
gjennom hele karriereløpet. Derfor strekker vi oss 
langt for å være den beste advokatskolen.

I samarbeid med University of Cambridge og våre 
egne eksperter på sine felt, har vi skreddersydd 
et utdanningsprogram som skal gi alle mulighet til 
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Hosting og nysing…Hosting og nysing…
Hosting og nysing er ikke noe vi kan kontrollere. Her er det viktig å poengtere at dersom du er 
såpass syk at du er smitterisiko for alle i nærheten av deg og du hoster annethvert minutt, burde du 
være hjemme. Litt hosting og nysing av og til tolereres, MEN ikke gjentagende. 

UhellUhell 
Uhell skjer, og det er ok. Dette tenker jeg belyses best med et eksempel. 
På mitt andre studieår mistet jeg en metallflaske (ja, den typen som lager ekstremt mye lyd når de 
faller i bakken) i gulvet. Og den var åpen. Og den var full. Min krisetenkende hjerne tok overhånd 
og begynte å planlegge hvordan jeg skulle rømme landet og bytte identitet. De andre som satt på 
rada, snudde seg bare for å se hva lyden var før de fortsatte med det de holdt på med. Ingenting 
verre skjedde enn et lite blikk. Uhell skjer uten at landet må rømmes og identiteten må endres. 

Læring i 
verdensklasse
I BAHR er vi overbevist om at nøkkelen til kvalitet 
og utvikling er deling av kunnskap og erfaring 
gjennom hele karriereløpet. Derfor strekker vi oss 
langt for å være den beste advokatskolen.

I samarbeid med University of Cambridge og våre 
egne eksperter på sine felt, har vi skreddersydd 
et utdanningsprogram som skal gi alle mulighet til 
å lære av noen av verdens fremste akademikere.

Gjennom et traineeopphold får du muligheten til 
å danne deg en oppfatning av hvordan du ønsker 
å utvikle deg som jurist, og om advokatrollen og 
forretningsjusen er noe for deg.

Vi håper BAHR blir «your first move».
Les mer på bahr.no
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